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Michaela Marksová: Chceme, aby vláda mohla zvyšovat 
důchody nad rámec zákona 

  
Valorizace důchodů, kterou v současné podobě jednoznačně určuje zákon, přináší 
v období nízké inflace nežádoucí výsledek. Tak tomu je například v letošním roce, kdy 
budou důchody navýšeny jen o 40 korun a větší navýšení  se musí kompenzovat 
jednorázovým příspěvkem. MPSV proto navrhne možnosti, jak do zákona o 
důchodovém pojištění doplnit zmocnění pro vládu, aby mohla valorizaci navýšit. 
  
„Takové zmocnění pro vládu jsem navrhovala již v loňském roce, bohužel koaliční partneři a 
především ministerstvo financí s tím tehdy nesouhlasili. Letos na jaře jsem vládě předložila 
návrh na navýšení o 200 Kč nad rámec zákonné valorizace, ale pro hlasovali jen ministři a 
ministryně za ČSSD. Proto má v tuto chvíli vláda v případě nízké valorizace jedinou 
možnost, jak posílit příjmy důchodců, a to zdlouhavým legislativním procesem přes 
Poslaneckou sněmovnu“, uvedla ministryně práce a sociálních věcí Michaela Marksová. Tak 
tomu je například i u projednávaného zákona o jednorázovém příspěvku důchodcům. Návrh 
vláda sice schválila již počátkem června, vyplacen bude ale nejdříve v únoru příštího roku. 
Více o jednorázovém příspěvku najdete v této tiskové zprávě. 
  
Aby mohla vláda na podobnou situaci reagovat operativněji, dohodly se koaliční strany, že je 
potřebné pravidla valorizace doplnit. Každá z nich nominuje několik expertů a ti projednají 
návrhy připravené MPSV. Nadále se bude valorizace určovat podle 100% růstu cen a 1/3 
růstu reálných mezd. Budou se však diskutovat možnosti, jak vládě umožnit, aby mohla 
valorizaci navýšit. To znamená, že vláda bude moci včas reagovat, aby k vyšší valorizaci 
došlo už od ledna následujícího roku. Koaliční strany se rovněž dohodly, že důležitým 
principem bude stanovení horního limitu pro možnost vyšší valorizace. 
  
Předmětem jednání nebude celková revize valorizačního mechanismu, ale doplnění 
současných pravidel valorizace s cílem předcházet negativním důsledkům ve výjimečných 
situacích.              
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